
 

 

PROTOKÓŁ NR XII/2019 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 9 października 2019 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

1. 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka 

3. Zastępca Wójta Gminy – Agnieszka Żukowska 

4. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 

6. Mecenas – Robert Krupa 

7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 

8. Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Anna Kurzawa-Gerczak 

9. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Izabela Krawczyk 

10. Dyrektor Zespołu Szkół w Gogolewie – Justyna Kośla 

11. Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Gabriel Konkel 

12. Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy – Mirosław Turczyński 

13. Członek Zarządu Powiatu Słupskiego – Marcin Kowalczyk 

14. Członek Zarządu Powiatu Słupskiego – Grzegorz Grabowski 

Radni nieobecni: Kamil Horuń, Bartłomiej Tutak 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII Kadencji. 

4. Wybór ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

5.1 zmieniająca uchwałę nr XI/71/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 sierpnia 

2019 r. w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego w Słupsku, 

5.2 zmieniająca uchwałę nr XI/74/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 sierpnia 

2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,  

5.3 wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku, 

5.4 wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska na 

okres do 30 lat, 

5.5 wyboru metody oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 



 

 

5.6 wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica 

Kaszubska, 

5.7 zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok, 

5.8 emisji obligacji, 

5.9 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2019-2029. 

6. Plan zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

7. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

8. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

9.1 Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

9.2 Komisji Rewizyjnej, 

9.3 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

9.4 Komisji Spraw Społecznych. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

Sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. 

Otwarcia dokonał o godzinie 10:39 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 

Przywitał pracowników urzędu, przybyłych gości oraz Radnych Rady Gminy. Z uwagi, iż po raz 

pierwszy na sesję przybyła nowa Pani Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Pani Izabela 

Krawczyk przywitał Ją i oddał Jej głos. 

Dyrektor I. Krawczyk przeprosiła za nieobecność na poprzedniej sesji, zatrzymały Ją obowiązki 

służbowe, jednak na kolejnych sesjach powinna się pojawiać.  

Przewodniczący Rady K. Badowski życzył powodzenia i sukcesów w pracy zawodowej. Na 

podstawie listy obecności stwierdził, że nieobecnych jest dwóch Radnych i ogłosił, że obrady są 

prawomocne. Przewodniczący Rady przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad. Zadał pytanie 

czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi do porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł 

do procedowania porządku obrad. 

Ad. 3  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni otrzymali protokół 

z poprzedniej sesji i zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do protokołu? 

W związku z brakiem uwag oświadczył, że protokół obowiązuje w brzmieniu uprzednio 

przesłanym. 



 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że przed przystąpieniem do 
podejmowania uchwał zostaną przeprowadzone wybory ławników i poprosił o zgłoszenia 
chętnych do pracy w komisji skrutacyjnej. 

Do prac zostali zgłoszeni: 

1) Leśniewski Witold, 

2) Paczesny Piotr, 

3) Szerlowski Mateusz. 

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej, wobec tego Przewodniczący 

Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem składu Komisji Skrutacyjnej.  

W wyniku głosowania kandydatury zostały zatwierdzone w stosunku głosów /za: 13, 

przeciw: 0, wstrzymało się: 0. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił Komisję o ukonstytuowanie się i sporządzenie 

kart do głosowania. W międzyczasie zapoznał Radnych z kandydatami na ławników. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej W. Leśniewski oznajmił w jaki sposób będą 

przebiegały wybory (sposób głosowania zawarty jest w protokole komisji skrutacyjnej). 

/Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Karty do głosowania na 

ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku stanowią załącznik nr 2 do protokołu/. Po 

zakończonych wyborach i odczytaniu protokołu głos zabrała Pani Wójt. 

Wójt I. Warkocka złożyła życzenia urodzinowe Dyrektorowi Zespołu Szkół w Motarzynie, za 

które serdecznie podziękował. 

Ad.5-5.1 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały 

zmieniającego uchwałę nr XI/71/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 sierpnia 2019 

r. w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego 

w Słupsku /stanowiącego załącznik nr 3 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach 

wspólnych projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną wśród wszystkich 

komisji. Dodał, że zmiana dotyczy rezygnacji Radnego Kamila Horunia z prac zespołu 

opiniującego, ze względu na pokrewieństwo z kandydatem na ławnika, po czym zadał pytanie czy 

ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 13, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. 

Uchwała otrzymała nr XII/76/2019 i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu/ 



 

 

Ad. 5.2  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały 

zmieniającego uchwałę nr XI/74/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 sierpnia 

2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu /stanowiącego załącznik 

nr 6 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt uchwały był opiniowany 

i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 13, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XII/77/2019 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 

Ad. 5.3 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku /stanowiącego załącznik nr 9 do protokołu/. 

Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię 

pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania 

bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 13, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XII/78/2019 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 

Ad. 5.4 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska na okres do 

30 lat /stanowiącego załącznik nr 12 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje 

wyraziły pozytywną opinię o uchwale, po czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś 

pytania do projektu uchwały? Przypomniał, że na komisjach wspólnych ustalono, że projekt 

umowy na dzierżawę gruntów zostanie przesłany Radnym, przed jego podpisaniem. 

Przewodniczący Rady zadał pytanie od kiedy gmina będzie mogła czerpać korzyści z dzierżawy 

gruntu? Czy urząd przeprowadził już jakieś rozmowy z przedsiębiorcami? Na kiedy planowane są 

działania? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że na chwilę obecną nie może udzielić konkretnej 

odpowiedzi, gdyż jest to „wróżenie z fusów”. Działka zostanie wystawiona do przetargu, aby 

znaleźć zainteresowanego inwestora. Nie wiadomo czy chętny znajdzie się już w pierwszym 



 

 

przetargu, czy może będzie trzeba ogłaszać kolejne. Ogłoszenie przetargu planowane jest na 

początku przyszłego roku. 

Członek Zarządu Powiatu G. Grabowski zadał pytanie czy mowa jest o dużej działce 12/2 

położonej w okolicach Grabina? 

Wójt Gminy I. Warkocka potwierdziła. 

Radny P. Paczesny zauważył, że w uchwale wpisana jest działka 12/2, o której nie było mowy 

na komisjach wspólnych. Szkoda pozbywać się działek, które mogą być dzierżawione przez 

rolników lub są przeznaczone na strefę przemysłową. Działka powinna czekać na inwestora. 

Gdyby była droga dojazdowa wraz z infrastrukturą, chętny by się znalazł, a tak zablokujemy sobie 

działkę na 30 lat. Zastanowiłby się jeszcze nad tą decyzją. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że obie działki od samego początku są wpisane 

w uchwale i o obu była mowa na komisjach wspólnych. Nie zgodziła się z Panem Radnym co do 

możliwości rozwoju przemysłu, z tego względu, że w okolicy jest już rozwinięta strefa 

przemysłowa np. przy obwodnicy Słupska, z zapleczem pod kolejne inwestycje. W naszej strefie 

nie ma żadnych przyłączy, ani wodociągowych, ani kanalizacyjnych. Nikt nie będzie chciał 

rozwinąć przedsięwzięcia, jeżeli nie ma zapewnionych podstawowych usług. Poza tym, gdyby 

gmina miała zainwestować w uzbrojenie gruntu, to tylko i wyłącznie byłoby zrobione dla 

hipotetycznego inwestora, co byłoby niefrasobliwością zarówno Wójta jak i Radnych. 

W przypadku dzierżawy gruntu przez 30 lat gmina będzie miała zapewnione stałe wpływy do 

budżetu gminy, a teren zostanie wykorzystany bez wkładu finansowego. Farma fotowoltaiczna 

jest mało inwazyjnym przedsięwzięciem, a pieniądze z niej mogą być wykorzystane na remonty 

dróg gminnych. 

Radny W. Leśniewski zadał pytanie ile będzie wynosił czynsz dzierżawy gruntów? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że czynsz wynosić będzie w granicach 8-12 tys. zł/ha 

plus należne podatki. 

Radny P. Paczesny oznajmił, że trzeba spróbować takiego posunięcia i będzie trzymać kciuki za 

sukces. Rozmowa o tym także jest hipotetyczna, nie wiemy nic na pewno. 

Wójt Gminy I. Warkocka dodała, że zainteresowanie tematem jest naprawdę duże, a gmina nie 

musi ponosić żadnych kosztów wkładu własnego. 

Radny P. Paczesny przyznał, że z ciekawości zadzwonił do przedsiębiorcy ogłaszającego się do 

chęci dzierżawy gruntów. Była to interesująca propozycja, ale nie wydzierżawiłby swojej ziemi. 

Nie liczyłby na czynsz w wysokości 8 tys. zł/ha. 

Radny W. Leśniewski zwrócił uwagę, że rolnicy płacą po 1 tys. zł za dzierżawę ziemi pod 

uprawy. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że można zabiegać o stworzenie tzw. klastra 

energetycznego. Nie jest to łatwe zadanie, ale na południu Polski takie rozwiązania już 



 

 

funkcjonują. Można w to włączyć zakłady pracy. Temat jest monitorowany, należy mieć 

alternatywę, w przypadku gdyby to rozwiązanie się nie powiodło. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do 

projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 1. 

Uchwała otrzymała nr XII/79/2019 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu/ 

Ad. 5.5 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

wyboru metody oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

/stanowiącego załącznik nr 15 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły 

pozytywną opinię o uchwale, po czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do 

projektu uchwały?  

Mecenas R. Krupa poinformował, że do podstawy prawnej uchwały został dodany ust. 4a. Jest 

to zmiana techniczna uchwały, nie merytoryczna. Ustęp ten mówi o zwolnieniach zawartych 

w paragrafie 4. Jest to poprawa omyłki uzgodnionej uchwały, a treścią uchwały wpisanej do 

programu. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do 

projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 1, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały 

z jednym głosem sprzeciwu. 

Uchwała otrzymała nr XII/80/2019 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu/ 

Ad. 5.6 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 

właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego 

załącznik nr 18 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, 

po czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 13, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 



 

 

Uchwała otrzymała nr XII/81/2019 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu/ 

Ad. 5.7 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok /stanowiącego załącznik nr 21 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? 

Radny P. Paczesny poinformował, że ma wątpliwości co do obowiązku przekazania 163 tys. zł 

dla szkoły niepublicznej w Niepoględziu. Nie może być tak, że szkoła bez uprzedniego 

poinformowania organizuje zajęcia dodatkowe. Szkoła powinna zgłosić zapotrzebowanie na 

środki budżetowe, aby móc coś realizować, w tym wypadku naukę języka niemieckiego 

mniejszości narodowej. Radny jest przekonany, że przepisy stanowią o składaniu deklaracji 

uczestnictwa w zajęciach dodatkowych z odpowiednim wyprzedzeniem. Poprosił o wyjaśnienie 

tej kwestii, aby wszyscy Radni mieli jasność nad czym głosują.  

Wójt Gminy I. Warkocka przypomniała, że w poprzedniej kadencji była podobna sytuacja, 

kiedy wprowadzono język kaszubski. Odbyła się dyskusja dotycząca tego, czy niepubliczna szkoła 

może żądać zwiększenia środków finansowych, przed otrzymaniem przez gminę subwencji 

oświatowej. Do dnia dzisiejszego stan prawny nie uległ zmianie, dlatego szkoła niepubliczna ma 

prawo zawnioskować o dotację. Wprowadzono naukę języka niemieckiego mniejszości 

narodowej, na którego zgłoszenie jest termin do 30 września. Wniosek został złożony do gminy, 

a my musimy znaleźć na to środki. Zwiększona subwencja oświatowa zostanie przyznana od 

stycznia. 

Mecenas R. Krupa poinformował, że w trakcie sesji „na gorąco” trudno jest odpowiedzieć na 

pytania zadane przez Radnego. Z samej uchwały procedura przekazania środków finansowych 

nie wynikała, dlatego też opiniując uchwałę nie podniósł tego tematu. Sprawa była rozpatrywana 

przez gminę, a uchwała spełnia wymogi formalne. Szczegółowej odpowiedzi udzieli po 

zapoznaniu się z przepisami. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy pracownik merytoryczny może wskazać odpowiednie 

przepisy obligujące do przekazania pieniędzy? Radny zaproponował wysłanie zapytania do 

Ministerstwa Edukacji Narodowej, aby rozwiać wątpliwości. 

Radny W. Leśniewski zadał pytanie czy Radny Paczesny ma wątpliwości co do formy złożenia 

tego projektu i wymuszeniu korekt w budżecie, czy ma wątpliwości co do zasadności tego 

projektu, czyli wprowadzenia nauki języka niemieckiego? 

Radny P. Paczesny zwrócił uwagę, iż Radnym przekazano, że szkoła niepubliczna w każdym 

terminie może zwrócić się z wnioskiem o organizację dodatkowych zajęć. Radny nie jest 

przekonany co do tego, wolałby mieć potwierdzenie wskazane w przepisach. Jeżeli tak mogą 

postępować, najlepszym rozwiązaniem dla szkoły będzie organizacja kolejnych zajęć. 



 

 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że szkoła nie może dostać dotacji na każde zajęcia. 

Tu mowa jest o finansowaniu nauki języka niemieckiego mniejszości narodowej. W poprzedniej 

kadencji była podobna sytuacja z wprowadzeniem nauki języka kaszubskiego. Wtedy też nie 

wszyscy popierali przekazanie środków, sama gmina miała wiele wątpliwości, dlatego poproszono 

o opinię prawną. Nie było cienia wątpliwości, iż pieniądze szkole się należą, a gmina zwiększoną 

subwencję otrzyma od stycznia nowego roku. 

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że na komisjach wspólnych było mówione o tym, 

że gmina wystąpi z wnioskiem o zwiększenie dotacji z rezerwy celowej. 

Mecenas R. Krupa zauważył, że Rada proceduje nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie, 

gdzie środki na przekazanie są przewidziane. W międzyczasie zmieniła się ustawa, na podstawie 

której wydano poprzednią opinię. Gdyby okazało się, że coś się zmieniło, to wójt realizujący 

uchwałę, mając wątpliwości wstrzyma się od jej wykonania. 

Członek Zarządu Powiatu G. Grabowski oznajmił, że mieszka od wielu lat na terenie Gminy 

Dębnica Kaszubska, był także wójtem tej gminy, dlatego też poprosił, aby pisemnie wyjaśniono 

mu gdzie w rejonie Niepoględzia jest mniejszość niemiecka. Nic o niej nie jest mu wiadome. 

Szkoły publiczne prowadzą naukę języków obcych. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że Pan Grabowski był wójtem gminy i wie jak 

działają subwencje na cele oświatowe. Są one przekazywane do szkół. Poprosił Panią Dyrektor 

o wyjaśnienie zasad wprowadzania dodatkowych języków. 

Dyrektor I. Krawczyk poinformowała, że nauka języków mniejszości narodowych, zarówno 

języka kaszubskiego jak i języka niemieckiego umożliwia rozporządzenie. Dzieci mają możliwość 

uczenia się tego języka i nie należy mylić go z językiem niemieckim programowym. Jest to typowo 

regionalny język. Język niemiecki funkcjonuje w szkole, natomiast równolegle może być 

wprowadzona nauka języka mniejszości narodowej. Nauka tego języka nie jest ramowym 

programem, jest zupełnie nowym językiem. 

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że dzięki wprowadzeniu nauki języka kaszubskiego 

i języka niemieckiego została zwiększona subwencja dla szkół. 

Członek Zarządu Powiatu G. Grabowski podtrzymał prośbę o pisemną odpowiedź w sprawie 

mniejszości narodowej. 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że taka odpowiedź nie zostanie udzielona, gdyż nie 

jest to merytoryczne pytanie. Gmina nie musi wykazywać mniejszości narodowej. Wniosek 

o wprowadzenie nauczania języka mniejszości narodowej złożyła szkoła w Dębnicy Kaszubskiej 

i do tego samego ma prawo szkoła w Niepoględziu. Rozporządzenie wyjaśnia czym jest język 

mniejszości narodowej. 

Radny P. Paczesny wyraził opinię, iż dodatkowe języki nie zostały wprowadzone pod naciskiem 

rodziców. Przypuszcza, że dyrekcja szkoły organizując spotkania z rodzicami zapisali uczniów na 

ten język. Nie ma uczniów mniejszości narodowych w naszych szkołach. Takie osoby można 



 

 

spotkać wśród starszych mieszkańców, którzy nie mają dzieci w wieku szkolnym. Jego zdaniem 

jest to poniekąd wyłudzenie ze strony szkoły. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że szkoła niepubliczna korzysta 

z możliwości zwiększenia swojej dotacji. Nasze szkoły również wprowadzają nowe języki, dzięki 

temu Gmina uzyskuje więcej subwencji, a szkoły mają możliwość wysłać dzieci na wycieczki. 

Kiedyś przeprowadzono już rozmowy o korzystaniu z pełnego wachlarza możliwości 

oferowanych przez Ministerstwo Edukacji, dlatego też wprowadzono język kaszubski i język 

niemiecki, gdyż jest to szansa na poprawę sytuacji w szkole. 

Wójt Gminy I. Warkocka oświadczyła, że to gmina namawiała rodziców i uczniów, aby 

skorzystali z dodatkowych zajęć. W takim postępowaniu nie ma nic złego. Przed czterema laty 

próbowano wprowadzić naukę języka ukraińskiego, lecz nie było zainteresowania. W Polsce są 

małe gminy, które zupełnie nie dokładają do subwencji oświatowej. Utrzymują szkoły w pełni 

z budżetu państwa. W szkole wprowadzają naukę języka ukraińskiego, białoruskiego, 

kaszubskiego. Dostają mnóstwo środków zewnętrznych. W szkole w Motarzynie nie udało się 

namówić rodziców na język niemiecki, ale funkcjonuje tam język kaszubski. Każda szkoła może 

wprowadzić dodatkowy język. 

Ad. 5.8 

W związku z oczekiwaniem na przedstawienie dokumentacji Przewodniczący Rady 

K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie emisji obligacji /stanowiącego 

załącznik nr 24 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, 

oprócz komisji Spraw Społecznych, która nie miała zachowanego kworum, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? Przewodniczący dodał, że 

zgodnie z tą uchwałą zostaną wyemitowane obligacje na kwotę 3,3 mln zł. W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 1. 

Uchwała otrzymała nr XII/83/2019 i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu/ 

Ad. 5.9 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2019-

2029/stanowiącego załącznik nr 27 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły 

pozytywną opinię, po czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu 

uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 1.  

Uchwała otrzymała nr XII/84/2019 i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 



 

 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu/ 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do Planu obciążania 

nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 30 do 

protokołu/. Poinformował, że Plan uzyskał pozytywną opinię spośród dwóch komisji, Komisja 

Spraw Społecznych i Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie miały kworum. Następnie zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem zgłoszeń 

przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania plan został przyjęty w stosunku /za: 12, przeciw: 0, 

wstrzymało się: 1. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu/ 

Ad. 5.7 

Powrócono do uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska poinformowała, że po przeprowadzeniu rozmowy 

z pracownikiem merytorycznym dowiedziała się, że szkołę niepubliczną nie obowiązuje arkusz 

organizacyjny, dlatego plany, które podają do budżetu zawsze mogą ulec zmianie. Każdorazowo 

dyrekcja z Niepoględzia do 5 dnia miesiąca podaje informację o faktycznej liczbie osób i według 

stanu faktycznego przekazywana jest dotacja. W przypadku niewypłacenia dotacji gmina będzie 

płacić odsetki. Do piątku gmina złoży wniosek do Ministerstwa o uruchomienie dotacji celowej. 

Radny W. Leśniewski zauważył, że problematyka przekazania dotacji ma dwa aspekty. 

Pierwszym z nich jest termin zgłoszenia wprowadzenia nowego języka i realizacji jego z budżetu 

gminy, co nie było przewidziane i jest bardzo niewygodne. Drugim z nich są dzieci, które są 

Europejczykami i nie zaszkodzi im nuka dodatkowego języka. Negowanie potrzeby 

wprowadzenia zajęć jest nie fair, jest wsteczne i wstyd jest o tym dyskutować. 

Radny M. Olech zadał pytanie Pani Dyrektor Krawczyk ile osób bierze udział w zajęciach 

z języka niemieckiego? 

Dyrektor I. Krawczyk odpowiedziała, że w zajęciach bierze udział 87 uczniów. 

Radny M. Olech zwrócił uwagę, że uczniowie są chętni, aby uczyć się nowych rzeczy. 

Dodatkowo nauka języka i częste obcowanie z nim pomaga w rozwoju. 

Wójt Gminy I. Warkocka dodała, że rodzice nie muszą deklarować przynależności do 

mniejszości narodowej, aby dzieci mogły uczestniczyć w zajęciach. 

Radny M. Batóg przypomniał, że do września, zanim rodzice nie złożą deklaracji nie wiadomo 

ile dzieci będzie uczęszczało na zajęcia i ile dotacji należy przekazać. Ten temat był poruszany 

w poprzedniej kadencji przy wprowadzeniu przez szkołę języka kaszubskiego. Jest zdania, że 

w przypadku chęci nauki pieniądze należy dołożyć. Do wielu innych rzeczy gmina także dokłada. 



 

 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do 

zmian w budżecie?  

Radny P. Paczesny zadał pytanie o dopłatę do systemu gospodarki odpadami, oprócz już 

wcześniej przekazanych środków, teraz gmina dokłada 260 tys. zł, czy jest jakiś pomysł, aby 

zbilansować koszty? Radny ma wątpliwości czy nie zostanie naruszona dyscyplina finansów 

publicznych. W ustawie mowa jest o tym, że Gmina nie może dokładać z własnych środków do 

systemu gospodarki opadami, działalność musi się zbilansować. Pan Skarbnik na komisjach 

informował, że dyscyplina nie będzie naruszona, ale trudno jest uważać, aby mówił inaczej. 

Poprosił o podanie podstawy prawnej na piśmie, w przypadku nienaruszenia dyscypliny. 

Wójt Gminy I. Warkocka na wątpliwości Radnego odpowiedziała przytaczając interpelację 

poselską nr 32719 udzieloną przez Ministerstwo Środowiska. 

Radny P. Paczesny poinformował, że ustawa jest aktem wyższej rangi i do niej należy się 

stosować. 

Mecenas R. Krupa zauważył, że opłaty są wpłacane na bieżąco i nie wiadomo jak będą się 

kształtować budżet. W przypadku deficytu gmina musi podjąć działania, aby zapewnić 

funkcjonowanie systemu. 

Radny P. Paczesny zrezygnował z pisemnej odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś 

pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 11, przeciw: 0, wstrzymało się: 2. 

Uchwała otrzymała nr XII/82/2019 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu/ 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem 

z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 32 do 

protokołu/ przytoczyła Wójt Gminy I. Warkocka. Odnosząc się do sprawozdania zauważyła, 

że kwota 350 tys. zł za kawałek gruntu w centrum Dębnicy Kaszubskiej jest zbyt wysoką ceną, 

jaką należałoby zapłacić, aby móc zagospodarować teren jako parking. Jeżeli Radni uważają, że 

cena jest atrakcyjna, można rozpocząć negocjacje. 

Radny P. Paczesny zwrócił uwagę na atrakcyjnie położoną nieruchomość i obniżenie wartości 

nieruchomości do ceny 200 tys. zł Radny rozmawiał z właścicielem i jest to dobra cena, biorąc 

pod uwagę wyposażenie. 



 

 

Wójt Gminy I. Warkocka zauważyła, że jest to grunt o powierzchni 5a, a sama utylizacja 

zlokalizowanych tam sprzętów wyniesie ponad 100 tys. zł. 

Radny P. Paczesny odniósł się do sprawozdania i zadał pytanie czy poprzednio nie było 

podpisanej umowy na dzierżawę gruntu pod maszt firmy T-MOBILE? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że umowa dobiega końca, zawsze lepiej jest ją 

renegocjować.  

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy remont na ulicy Sosnowej, Kasztanowej i Zajęczej 

odbędzie się w tym roku? Czy są jakieś plany względem ulicy Kowalskiej? Czy jakieś prace 

zostaną wykonane do końca kadencji? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że na ulicach zostanie wykonana nalewka asfaltowa. 

Aby złożyć wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych musi być pełna dokumentacja. Przy 

ulicy Kamiennej Urząd chce wykonać chodniki i zagospodarowanie terenu zielonego. Jest to 

zupełnie inny rodzaj prac, w związku z tym nie można składać tego do Funduszu. Nie potrafi 

odpowiedzieć na pytanie czy remont tej drogi zostanie wykonany jeszcze w tej kadencji. Na tę 

drogę jest już plan, Urząd przy składaniu projektu chce wykazać połączenie drogi z drogą 

wojewódzką. Należy zadbać o zagospodarowanie dróg opadowych przy ulicy Tulipanowej i w jej 

okolicach. Tamten rejon nie ma przyłączenia do sieci wod.-kan. dlatego należy kompletnie zadbać 

o zagospodarowanie terenu. Mieszkańcy Osiedla Północ I czekają na poprawę jakości dróg. 

Urząd pracuje nad dokumentacją niezbędną do remontu ulicy Kamiennej, do tej pory udało się 

skompletować mapę do celów geodezyjnych, są też ustalenia co do szerokości drogi. Ze względu 

na jej wąski pas droga po remoncie najprawdopodobniej będzie jednokierunkowa. Temat ten jest 

jeszcze do rozważań. 

Radny M. Batóg odniósł się do sprawozdania i zadał pytanie czy stworzenie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w Gogolewie będzie miało miejsce na działkach gminnych? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że rolnik z Gogolewa chce przekształcić grunt pod 

farmę fotowoltaiczną, dlatego złożył wniosek do gminy o utworzenie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

Radny M. Olech odniósł się do informacji ze sprawozdania o przekazaniu kwoty 4 mln zł 

w ramach rekompensaty za tarczę antyrakietową i zadał pytanie czy planowana inwestycja na 

Osiedlu Północ jest już pewna? Przypomniał, że jest zapewnienie Rady o wykonaniu remontu 

drogi na osiedlu. 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że umowa na przekazanie rekompensaty związanej 

z lokalizacją tarczy antyrakietowej została podpisana. Pieniądze są pewne, a inwestycja na Osiedlu 

Północ jest niezbędna, gdyż znajduje się tam ponad 50 działek przeznaczonych do sprzedaży. 

Droga, o której wspomniał Radny zostanie wykonana w przyszłym roku. 

Przewodniczący Rady K. Badowski w związku z wyczerpaniem listy mówców przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad. 



 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 33 do protokołu/ przedstawił 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do sprawozdań? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego puntu porządku 

obrad. 

Ad. 9 
Przewodniczący Rady K. Badowski  poprosił o przedstawienie sprawozdań z działalności 

Komisji Rady Gminy.  

Ad. 9.1 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Radny I. Ziółkowski poinformował, 

że komisja spotkała się trzykrotnie. 25 września komisja zajęła się analizą wykonania budżetu za 

I półrocze 2019 roku oraz analizą stanu technicznego placów zabaw. Przewodniczący Komisji 

przytoczył protokół z posiedzenia /stanowiący załącznik nr 34 do protokołu/. Pozostałe 

spotkania miały miejsce na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji?  

Radny P. Paczesny poinformował, że ze skrzynki w Skarszowie Dolnym został pociągnięty 

kabel do rzeki w celu zabijania ryb. Czy sołtys sołectwa ma klucze do tej skrzynki?  

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że zostanie to sprawdzone, skrzynki zwykle są własnością 

zakładu energetycznego. 

Przewodniczący Rady K. Badowski w związku z wyczerpaniem listy mówców przeszedł do 

kolejnego sprawozdania. 

Ad. 9.2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady M. Olech poprosił o przesłanie protokołu 

z posiedzenia komisji dotyczącego analizy wykonania budżetu za I półrocze, następnie  

poinformował, że komisja spotkała się na komisjach wspólnych zwołanych w celu omówienia 

materiałów na sesję rady. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego sprawozdania. 

Ad. 9.3 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny W. Leśniewski poinformował, 

że komisja spotkała się raz, podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji rady gminy, gdzie 

przygotowano materiały na sesję. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 



 

 

Ad. 9.4 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Radny M. Szerlowski poinformował, że 

komisja spotkała się trzykrotnie. 5 września w celu zapoznania ze zmianami w systemie 

funkcjonowania gospodarki odpadami. 13 września odbyło się spotkanie mające na celu 

sprawdzenie przygotowania szkół do roku szkolnego 2019/2020. Wszystkie szkoły wykonały 

remonty korytarzy i sal lekcyjnych. Głównym problemem jednostek oświatowych jest brak 

monitoringu, który negatywnie oddziałuje na bezpieczeństwo uczniów oraz przestarzałym 

sprzętem komputerowym. W przypadku montażu monitoringu podniesie się bezpieczeństwo 

w szkole i zmniejszą akty wandalizmu. Po wymianie sprzętu efektywniej będzie można 

przeprowadzać zajęcia lekcyjne, a także pozwoli na pełne wykorzystanie tablic interaktywnych. 

Członkowie komisji wyrazili wdzięczność za przyjęcie komisji w szkole i włożoną pracę 

w poprawę warunków w szkołach i poszerzanie oferty edukacyjnej. Kolejne spotkanie odbyło się 

podczas posiedzenia wspólnego komisji, na którym opiniowano materiały na sesję. 

Ad. 9-10 

Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję przy punkcie „wolne wnioski 

i informacje”. 

Radny W. Leśniewski zauważył, że na punktach rekreacyjnych nie raz zgłaszano akty 

wandalizmów. Czy można rozważyć montaż monitoringu lub foto pułapki w miejscach 

najbardziej narażonych? Pozwoliłoby to uniknąć aktów wandalizmu. Co do skrzynki 

energetycznej Radny jest zdania, że w bardzo łatwy sposób można dorobić sobie do niej klucze. 

Radny M. Olech zadał pytanie na jakim etapie realizacji jest inwestycja w gazociąg?  

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że gmina nie jest ani inwestorem ani stroną 
postępowania i nie jest w stanie wypowiedzieć się na ten temat. Z tego co wie w inwestycji 
nastąpiło spowolnienie ze względu na rezygnację z przyłączenia przez spółkę SPV. Póki co 
wstępny termin przyłączenia tj. rok 2021-2022 jest podtrzymywany. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że inwestor zbyt późno zaczął uzgadniać 
możliwości przejścia w pasie drogi wojewódzkiej, aby uzyskać na to zgodę. Na chwilę obecną 
trwają zmiany projektowe, tak aby móc podłączyć mieszkańców po obu stronach drogi. 
W przyszłym roku powinni ruszyć z wykonaniem. 

Zastępca Wójta A. Żukowska dodała, że w roku 2019 inwestor powinien położyć nitkę 
gazociągu do Grabina, później ruszą z dalszymi planami. 

Radny M. Olech zadał pytanie czy jest możliwość przejęcia ulicy Kościelnej od Powiatu do 
zasobu dróg gminnych? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że taka możliwość wchodzi w grę po jej 
wyremontowaniu. 

Radny R. Cech poinformował, że w szkołach nie został wypłacony dodatek nauczycielom za 
wychowawstwo. Czy coś o tym wiadomo? 

Wójt Gminy I. Warkocka są prowadzone rozmowy ze związkami zawodowymi nauczycieli 
o nowym regulaminie. Rozporządzenie określa minimalną kwotę przyznanego dodatku. 



 

 

Wychowawcom w przedszkolach zaproponowano taką samą kwotę jak nauczycielom w szkole, 
na co nie zgodziły się związki zawodowe. Związki chciałyby, aby wychowawcy w przedszkolach 
dostawali po 300 zł dodatku, a w szkole 450 zł. Kolejne negocjacje odbędą się 21.10.2019 r. Jeżeli 
wtedy nie dojdzie się do porozumienia, urząd przedstawi Radzie swoją propozycję z adnotacją 
o procedowaniu projektu ze związkami. Nauczyciele dostaną wyrównanie za niewypłacony 
miesiąc. Procedowanie uzgodnienia nie oznacza zgody wszystkich związków. Ważne jest, aby 
zostało to przedstawione związkom, ale można podjąć uchwałę wbrew opinii związków. 

Radny P. Paczesny zauważył, że skoro w ustawie mowa jest o zaopiniowaniu, to związki i urząd 
muszą dojść do porozumienia. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmił, że jeżeli coś podlega uzgodnieniu, to wystarczy przedstawić 
to do opinii, nie jest potrzebna zgoda wszystkich związków. 

Mecenas R. Krupa poinformował, że bywają takie sytuacje, że urząd i związki nie dojdą do 
porozumienia i w ogóle nie będzie można podjąć uchwały. Regulamin podejmowany jest 
w drodze uchwały, w przypadku braku porozumienia dyspozycje do wypłacenia dodatku nie 
zostaną wykonane, a tak nie może być, dlatego pozytywna opinia związków nie jest konieczna. 

Radny W. Leśniewski zadał pytanie do Pani Wójt czy nauczyciele realizują dodatkowe zajęcia 
organizowane w ramach „odrobienia strat” za strajk? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że zainteresowani nauczyciele mogą realizować 
zadania. Wpłynął wniosek tylko z jednej szkoły – Zespołu Szkół w Gogolewie. 

Dyrektor J. Kośla poinformowała, że w Jej szkole zajęcia się odbywają. Chęci wyraziło 3 
nauczycieli, pozostali nie mogą realizować zajęć ze względu na pełen etat i brak możliwości 
świadczenia pracy ponad wyznaczone godziny. 

Dyrektor I. Krawczyk oznajmiła, że w Dębnicy Kaszubskiej wpłynęło 10 wniosków o realizację 
dodatkowych zajęć, są one weryfikowane. Zajęcia muszą być zgodne pod względem 
merytorycznym. 

Dyrektor G. Konkel oznajmił, że w Jego szkole nauczyciele nie realizują zadań, jednak złożyli 
wnioski o wsparcie finansowe do zakładowego funduszu świadczeń. W szkole stwierdzono, że 
realizacja dodatkowych zadań nie może być potrzebą nauczycieli, tylko uczniów. Jeżeli takowa się 
pojawi zajęcia będą realizowane.  

Dyrektor J. Kośla dodała, że obecnie za dodatkowe zajęcia nauczyciele mają zapłacone, co 
w zeszłym roku było realizowane za darmo. 

Radny M. Batóg wyraził zdziwienie rozróżnianiem wynagrodzenia dla wychowawców 
przedszkola i szkoły. Pracę w przedszkolu oceniają na niższym poziome, a w przedszkolu więcej 
czasu poświęca się uczniom na kształtowanie osobowości. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że zgody nie wyrazili nauczyciele będący w związkach 
zawodowych. Nie jest tak, że wszyscy nauczyciele są przeciwni. 

Mecenas R. Krupa przytoczył wyrok sądu mówiący o tym, że poddanie uzgodnieniu, to nie to 
samo co zgoda związków zawodowych. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy budynek po posterunku policji jest już przejęty? Na jakich 
warunkach był przejęty i na co będzie wykorzystany? 



 

 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że z policją została podpisana umowa na użyczenie 
sprzętu. Budynek zostanie przejęty na własność włącznie z lokatorem. 

Zastępca Wójta A. Żukowska gmina chce budynek skomunalizować tj. należy zawrzeć umowę 
najmu do roku czasu, aby wszystkie procedury były zgodne z prawem. 

Radny P. Paczesny przypomniał, że zakład prowadzony przez Radnego Marcina Olech nie 
posiada podpisanej umowy na dostarczanie wody w związku z tym zadał pytanie do Pani Prezes 
co zostało z tym zrobione? 

Prezes ZGK A. Kurzawa-Gerczak oznajmiła, że Pan Olech posiada umowę na dostarczanie 
wody i odprowadzanie ścieków na cele bytowe. Pracownicy korzystają z ujęcia w domu. Każdą 
firmę, która posiada działalność w domu musiałaby mieć osobny licznik, aby móc rozróżniać czy 
pobierają wodę na cele prowadzenia firmy, czy na cele bytowe. 

Radny P. Paczesny zauważył, że posiadanie umowy na cele bytowe nie oznacza możliwości 
korzystania z niej do celów gospodarczych, jest to wręcz unikanie płacenia wyższych stawek za 
wodę. Jeżeli ktoś posiada przedsiębiorstwo w domu powinien płacić właściwą stawkę opłat. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk oznajmił, że zgodnie z prawem budowlanym budynek może 
mieć wydzielone do 30 % powierzchni na cele usługowe. Działalności typu kancelaria mają 
trudność w rozdzielaniu wykorzystania wody na cele przedsiębiorstwa i cele bytowe. 

Radny P. Paczesny poinformował, że zakład prowadzony we własnym domu powinien mieć 
osobny wodomierz, przeznaczony na cele przedsiębiorstwa. 

Zastępca Wójta A. Żukowska zadała pytanie czy w leśniczówce, w której funkcjonuje 
kancelaria jest rozróżnienie zużytej wody na cele bytowe i na cele jej działania przy korzystaniu z 
niej osób z zewnątrz? 

Radny P. Paczesny odpowiedział, że ludzie z zewnątrz nie mają możliwości korzystania 
z kancelarii. 

Radny M. Olech oznajmił, że spełnia wszelkie warunki narzucone przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej, opłaca rachunki za wodę i ścieki. Nie wie jakim prawem podnosi się taki temat na 
sesji. Jeżeli Radny Paczesny ma jakieś wątpliwości prosi o ich zgłoszenie do odpowiednich 
organów. Z pomieszczenia socjalnego zrezygnował, zrobił to zgodnie z prawem i jakiekolwiek 
zmiany w tym zakresie zostały naniesione na dokumenty. Radny Paczesny prowadząc działalność 
nie miał odrębnej umowy na wodę i ścieki. 

Radny P. Paczesny oznajmił, że nie prowadził żadnej działalności. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oświadczył, że sesja nie jest miejscem na wyjaśnienie 
takich spraw. Z wątpliwościami należy zwrócić się do Zakładu Gospodarki Komunalnej na 
piśmie. 

Radny W. Leśniewski poprosił o przybliżenie działalności Pana Olecha. 

Radny M. Olech oznajmił, że do produkcji nie potrzebuje wody. Jest to rodzinna firma, która 
posiada pomieszczenie socjalne dla pracownika. W projekcie była hala dla większej ilości osób, 
lecz zaniechano rozszerzenia działalności i zaniechano budowy pomieszczenia socjalnego. 
Zostało to zmienione w dokumentacji i jest to zgodne z prawem. 



 

 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie dlaczego przedsiębiorstwa mają inne stawki 
niż mieszkańcy? Skąd taka duża różnica? 

Prezes ZGK A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że na przedsiębiorstwa można narzucić 
marżę, na mieszkańców już nie. Stąd wynikają różnice cen. Obecnie marża wynosi 10 %. 
Musiałaby przedstawiać kalkulację, aby było widać różnice. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy spółka rozpatrywała przejęcie odbioru 
odpadów? 

Prezes ZGK A. Kurzawa-Gerczak oznajmiła, że został ogłoszony przetarg na śmieciarkę, 
szacunkowa wartość była niższa niż cena złożona w ofercie. Odpady miały być przejęte od 
połowy roku, niestety po wejściu w życie nowej ustawy należy na nowo rozpatrzeć możliwości, ze 
względu na wzmożone kursy samochodów. Z pewnością nie da się zapewnić wywozu odpadów 
jednym samochodem. Do zadania przymierzą się na nowo w przyszłym roku po przetargu, aby 
mieć pogląd jaką kwotę firma z zewnątrz zaproponuje za transport. Oferta za samochód wyszła 
wyższa ze względu na gwarancję. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że nowe samochody generują duże koszty 
naprawy usterek. Pod uwagę należy wziąć samochody używane. 

Radny P. Paczesny oznajmił, że chciałby zobaczyć dokumentację z przeprowadzonego 
postępowania. Chciałby również zobaczyć kalkulację kosztów realizacji zadania, gdyż bez niej nie 
da się przeprowadzić postępowania. Dokumenty te będzie chciał zobaczyć podczas wizyty 
w Zakładzie.   

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych miałby 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń o godzinie 12:45 zamknął obrady sesji 

Rady Gminy Dębnica Kaszubska.  
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